

بنك ليشا يحقق صافي أرباح بقيمة 123.7 مليون ريال قطري خلال النصف الأول من عام 2026، بنمو سنوي قدره 50.1%

أعلنت مجموعة بنك ليشا اليوم عن نتائجها المالية لفترة الستة أشهر المنتهية في 30 يونيو 2026، حيث سجلت صافي أرباح عائد إلى مساهمي البنك بقيمة 123.7 مليون ريال قطري، محققة نموًا بنسبة 50.1% مقارنة بالفترة ذاتها من العام الماضي.

وسجل البنك نموًا قويًا في أبرز مؤشراتته المالية خلال الفترة. فقد ارتفعت الأصول المُدارة بنسبة 78% على أساس سنوي لتبلغ 19.2 مليار ريال قطري، مدفوعةً باستمرار التوسع في أنشطة الاستثمار وإدارة الأصول. كما نما إجمالي الاستثمارات بنسبة 27.6% ليصل إلى 4.7 مليار ريال قطري مقارنة بالفترة ذاتها من العام السابق. وبلغ إجمالي الموجودات، كما في 30 يونيو 2026، نحو 11.1 مليار ريال قطري، بزيادة سنوية قدرها 53.9%، تُعزى بصورة رئيسية إلى ارتفاع النشاط الاستثماري. وأسهم استمرار الربحية في تعزيز المركز الرأسمالي للبنك، حيث ارتفع إجمالي حقوق الملكية العائدة إلى مساهمي البنك إلى 1.54 مليار ريال قطري، مسجلًا نموًا سنويًا بنسبة 11.1%. كما ارتفعت ودائع العملاء بنسبة 78.8% لتبلغ 5.6 مليار ريال قطري، بما يعكس قوة ثقة المستثمرين ونمو مصادر التمويل. وبلغ إجمالي الدخل للفترة 239.1 مليون ريال قطري، مدعومًا بارتفاع الإيرادات القائمة على الرسوم وإيرادات توزيعات الأرباح، ما أسفر عن زيادة سنوية بنسبة 105.9%.

وحافظت المؤشرات المالية الرئيسية على مستويات قوية، حيث بلغ العائد على حقوق الملكية نسبة 16.2%، فيما بلغ العائد على الموجودات نسبة 2.6%. كما بلغت القيمة الدفترية للسهم 1.38 ريالًا قطريًا، ووصلت ربحية السهم السنوية إلى 0.221 ريال قطري، ما يبرز الأداء المالي القوي للبنك والتزامه بتحقيق قيمة مستدامة وطويلة الأجل للمساهمين.

وفي هذه المناسبة، قال سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا: "تؤكد نتائجنا مجددًا قوة حلولنا الاستثمارية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية، والنهج المنضبط الذي يحكم جميع قراراتنا الاستثمارية، ويتمثل هدفنا الدائم في ضمان بقاء استثماراتنا مرنة وقادرة على التكيف والتحرك عند الحاجة، بما يتيح لنا تحديد الفرص طويلة الأجل وربط مستثمرينا بها أينما ظهرت. ويظل هذا الانضباط نفسه هو الأساس الذي يدعم تحقيق قيمة مستدامة لمساهميننا."

ومن جانبه، قال محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي للمجموعة في بنك ليشا: "تعكس نتائج النصف الأول قوة محفظتنا الاستثمارية المتنوعة، حيث أسهم كل خط من خطوط الأعمال بصورة مستقرة في تحقيق هذه النتائج. ويعود هذا الأداء إلى النهج المنضبط الذي اتبعناه، إذ حافظت فرقنا على قربها المستمر من عملائنا وشركائنا في الأعمال طوال الفترة. ويشكل هذا النهج أيضًا الأساس الذي نعتمد عليه في ربط رؤوس الأموال المحلية بالأسواق العالمية، واستقطاب رؤوس الأموال الدولية إلى دولة قطر، مع التركيز على تحديد الفرص الاستثمارية النوعية وإدارة الأصول عالية الجودة القادرة على تحقيق عوائد مستقرة ومستدامة على المدى الطويل. وسنمضي بهذا الزخم نفسه خلال النصف الثاني من العام."

يمكن الاطلاع على هذا البيان الصحفي، إلى جانب البيانات المالية الكاملة، عبر الموقع الإلكتروني للبنك: www.leshabank.com. ويُعد بنك ليشا ذ.م.م (عامّة) بنكًا استثماريًا متوافقًا مع أحكام الشريعة الإسلامية، وخاضعًا لرقابة هيئة تنظيم مركز قطر للمال، كما أنه شركة مدرجة في بورصة قطر تحت الرمز (QSE:QFBQ).

Lesha Bank Records Net Profit of QAR 123.7 million for H1 2026, Reflecting 50.1% Year-on-Year Growth

Lesha Bank Group announced its financial results for the six-month period ended 30 June 2026, reporting a net profit of QAR 123.7 million attributable to equity holders, a 50.1 % increase on the same period last year.

The Bank delivered strong growth across its key financial metrics during the period. Assets Under Management (AUM) increased to QAR 19.2 billion, representing a 78% year-on-year growth, driven by continued expansion across its investment and asset management businesses. Total investments grew by 27.6% to QAR 4.7 billion compared with the same period in the previous year. As at 30 June 2026, total assets reached QAR 11.1 billion, reflecting a 53.9% increase year-on-year, primarily attributable to higher investment activity. Sustained profitability strengthened the Bank's capital position, with total equity attributable to bank increasing to QAR 1.54 billion, representing a 11.1% year-on-year increase. Customer deposits rose by 78.8% to QAR 5.6 billion, demonstrating strong investors' confidence and funding growth. Total income for the period amounted to QAR 239.1 million, supported by higher fee-based and dividend income, resulting in a 105.9% year-on-year increase.

Key performance indicators remained robust, with return on equity (ROE) of 16.2% and return on assets (ROA) of 2.6%. Book value per share stood at QAR 1.38, while annualized earnings per share (EPS) amounted to QAR 0.221, highlighting the Bank's solid financial performance and commitment to long-term value creation for shareholders.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented: "Our results reaffirm the strength of our Shari'a-compliant investment offerings and the discipline behind every decision we make. Our constant aim is to ensure our investments remain resilient and able to maneuver when the time comes, allowing us to identify long-term opportunities and connect our investors to them wherever they emerge. It is this same discipline that continues to underpin sustainable value creation for our shareholders."

Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank GCEO, added: "Our first-half performance reflects the strength of a well-diversified investment portfolio, with each business line contributing steadily. That resilience comes down to discipline as our teams stayed closer to our clients and business partners throughout. Same principle guides us on how we connect local capital to the world and international capital to Qatar, always with an eye on sourcing and managing high-quality assets that deliver stable, long-term returns. It's an approach we intend to carry with the same momentum into the second half of the year."

The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com. Lesha Bank LLC (Public) is a Shari'a-compliant investment Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).